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VERSLAG VAN DE VERENIGDE VERGADERING OP 26 MAART 2015 

          

VV: 23 april 2015 

 

 

 

Aanwezig: voorzitter: de heer mr. M.A.P. van Haersma Buma, dijkgraaf; 

 de heer A. van den Berg, mevrouw mr. A.W. Bom-Lemstra, de heren J.W.A. 

van Olphen, A.G. Wiegman en mevrouw I.J.A. ter Woorst, hoogheemraden; 

 de heer P.J. van Adrichem, mevrouw M.D.M. Ammerlaan-Romeyn, de heren 

drs.ing. M.W. Belt, J.B. van den Berg, mr. P. van den Berg, mevrouw M.J.T. 

van der Burg-van Leeuwen, mevrouw N.J. Dijkshoorn-van Dijk, mevrouw mr. 

T. Eekhout, de heren mr. S.F. Fekkes, T. van Heijningen, mevrouw drs. M.J.  

 Hilders, de heer ir. L.P.I.M. Hombergen, mevrouw H.M.M. Hoogerwerf, de heer 

mr. M.A. Houtzager, mevrouw drs. E.E. van Hijlckama Vlieg, mevrouw drs. 

A.C.J. Jans, mevrouw drs. M.E.H. Koop, de heren C. van Kretschmar, C. Kuij-

venhoven, dr.ir. A.J. Middendorp, J. de Nooy, drs. L.W. Nanninga, drs. A.P. 

Ranner, ir. J.B. Simon, M. Smits, ir. G.A. van der Wedden en mevrouw W.H. de 

Zoete-van der Hout; hoofdingelanden; 

 de heer mr.dr. P.I.M. van den Wijngaart, secretaris; 

 mevrouw H. Fobler, griffier. 

 

00. Opening 

 

De voorzitter opent om 9.00 uur de vergadering. Hij wenst de nieuw gekozenen geluk met 

hun benoeming in de Verenigde Vergadering. In de afgelopen 725 jaar zijn velen hen vooraf-

gegaan. Een deel van de historie is neergeslagen in eerst met de hand geschreven, vervol-

gens op de schrijfmachine getypte en daarna op de PC getypte notulen. Nu zijn er digitale 

vormen van verslaglegging. 

De VV heeft een brief ontvangen met een aantal onderwerpen die in de komende periode aan 

de orde zullen komen. Een van de onderwerpen is het functioneren van de VV versus het da-

gelijks bestuur. Mevrouw Engels – zij was sinds 1999 lid van de VV – beschreef gisteren in de 

afscheidsvergadering hoezeer de verhoudingen in die tijd zijn veranderd. Er moet verder ge-

praat worden over die verhoudingen, bijvoorbeeld over delegatie, de randvoorwaarden daar-

bij, enz. Het gaat ook om de communicatie met de buitenwereld. Delfland mag tevreden zijn 

over het verloop van de verkiezingen. Het aantal blanco stemmen was echter te groot; veel 

mensen kunnen kennelijk geen keuze maken. Die keuzes moeten worden gemaakt aan de 

hand van de beslissingen van de VV. 

Er is altijd discussie over de waterschappen. Hij is bij verschillende debatten geweest. In de 

landelijke politiek roept onder andere D66 altijd dat de waterschappen moeten worden opge-

heven. Hij wil niet één partij daarop aanspreken. De leden van de VV hebben hier echter een 

opdracht. Daarover moet worden gesproken in een gezamenlijke werkgroep. Uitgelegd moet 

worden wat de betekenis van de geborgde zetels is. Uitgelegd moet worden dat er echt wat te 

kiezen is. Er zijn in het waterschap genoeg onderwerpen waarover gediscussieerd kan wor-

den, niet om elkaar beentje te lichten, maar om duidelijk te maken waarmee de waterschap-

pen bezig zijn. Hij verwacht dat de discussie over de waterschappen in een hevige vorm zal 

terugkomen. Op dit ogenblik is een voordeel dat er een minister is die achter de waterschap-

pen staat. Zij heeft politiek handig gemanoeuvreerd nadat het vorig jaar het OECD-rapport 

verscheen waarin de unieke plaats van de waterschappen werd geroemd. Zij legde daarbij wel 

de nadruk op de noodzaak van “awareness” bij het grote publiek. Over vier jaar zullen er op-
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nieuw nationale verkiezingen zijn, vermoedelijk in een totaal versplinterd politiek landschap. 

Nu moet ook worden geprobeerd met vier of vijf partijen een meerderheid in de Eerste Kamer 

te halen. Het wordt steeds ingewikkelder. Sommigen vinden dat gunstig voor de waterschap-

pen, omdat alle extremen dan een beetje worden afgedempt. Hij wil daar niet op gokken. In 

de media is bijvoorbeeld gepleit voor getrapte verkiezingen voor de waterschappen. Hij vindt 

het zorgelijk dat de democratie in de waterschappen niet meer wordt gekoesterd. Het is een 

voorrecht dat men mag stemmen, een voorrecht dat in een groot aantal landen totaal ont-

breekt. Als men vindt dat het organiseren van verkiezingen te veel kost, moet men maar op-

houden met de democratie. Een dictatuur kost blijkbaar minder. Natuurlijk gaat in een demo-

cratie ook niet alles goed. Het is echter een misvatting dat de leden van de VV alleen hun 

zakken vullen of hun familie bevoordelen. Juist waar geen democratie heerst komen de eigen 

portemonnee en de familie voorop. 

René Cuperus, columnschrijver in de Volkskrant, had het over obscure waterschappen- en 

statenverkiezingen. De volksvertegenwoordigingen in provincies en waterschappen zouden 

niet eens wettig zijn, want de opkomst is maar matig. De president van Amerika wordt nooit 

met een opkomst van meer dan 50% gekozen. De leden moeten de discussie met de buiten-

wacht op het scherpst van de snede voeren. Iedereen is het er wel mee eens dat de water-

schappen goed werk doen, maar een dijkgraaf kan echt niet zelfstandig de tarieven van het 

waterschap, immers een belasting, vaststellen. Met de fractievoorzitters wil hij nagaan hoe 

het onderwerp bekendheid van het waterschap op de agenda kan worden gezet. 

Hij dankt iedereen die eraan heeft meegewerkt om de opkomst voor de verkiezingen in Delf-

land te bevorderen. Dat is duidelijk goed gelukt. Dat zal nog worden geëvalueerd. 

In de komende periode moet eens goed naar de gemeenschappelijke regelingen worden ge-

keken. In de Kamer wordt daar veel over gesproken. In de Raad voor het openbaar bestuur 

en de Raad voor de financiële verhoudingen heeft hij ervaren dat men altijd goed moet oplet-

ten wat er gebeurt. Het gaat dan niet alleen om procedures, maar ook om houding en gedrag.  

Er wordt nu veel gediscussieerd over de integriteit van bestuurders. Op sommige terreinen 

lijkt er een nieuwe inquisitie te zijn. Mensen worden soms afgebrand voordat zij een weer-

woord hebben kunnen geven. Als later blijkt dat het allemaal wel meevalt leest niemand dat 

meer. In november belegt de VV altijd een bijeenkomst om over het werk te praten. Die kan 

dit jaar vooral aan de integriteit worden gewijd, vooral aan de manier waarop daar tegenaan 

wordt gekeken. Veertien leden hebben een nadere verklaring moeten afleggen voor de com-

missie voor de geloofsbrieven. Dat wil niet zeggen dat er iets fout was, maar een openbare 

inquisitie moet worden voorkomen, want die zou de waterschappen schaden. 

De geborgde zetels hebben daarbij een aparte positie. Er zal straks nauwkeuriger worden 

gekeken of iedereen bij alles mag meestemmen. Er zal op gelet worden of men belang heeft 

bij een onderwerp of een achterban die er nauw bij betrokken is. Dat is nieuw. Het geldt 

straks ook voor de hoogheemraden. Na de formatie zal daarover nog een gesprek worden 

gevoerd met de nieuwe hoogheemraden. 

Hij verwacht dat de Verenigde Vergadering hem in dergelijke zaken ook scherp zal houden. 

Hij beseft dat hij aan het begin van de zitting van de nieuwe VV een ernstig verhaal heeft 

gehouden, maar hij wilde dit toch meegeven, want als het waterschap midden in de samenle-

ving wil staan, zal de samenleving er ook steeds meer naar kijken. Enkele weken geleden 

kwam hij, zonder het zelf meteen te weten, voor in Lubach op zondag. Kennelijk worden de 

waterschappen nu zo serieus genomen dat zij ook in satirische programma’s komen. Dat is all 

in the game. Er wordt gemakkelijk gesteld dat een VV-lid met schnabbeltjes de zakken vult. 

Men mag echter blij zijn dat er Nederlanders zijn die bereid zijn om in vertegenwoordigende 

organen hun verantwoordelijkheid te nemen. Hij is blij dat de leden, zowel op de geborgde als 

de gekozen zetels, zich beschikbaar hebben gesteld voor het werk van Delfland. Dat werk is 

onmisbaar, maar soms ook onzichtbaar. Wordt het echter niet goed gedaan, dan kan er niet 

goed worden geleefd in Delfland, waar toch 10% tot 15% van het nationaal product wordt 

verdiend. 

 

01. Beëdiging hoofdingelanden 

 

De voorzitter leest de teksten van de eed respectievelijk de verklaring en belofte voor. Elk lid 

krijgt na het afleggen van eed respectievelijk verklaring en belofte een slok uit de Hensbeker. 
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De heer Van Adrichem, mevrouw Van der Burg-van Leeuwen, mevrouw Dijkshoorn-van Dijk, 

de heer Fekkes, mevrouw Koop, de heren Van Kretschmar, Kuijvenhoven, De Nooy, Smits en 

mevrouw de Zoete-van der Hout leggen in handen van de voorzitter de eed af. 

 

Mevrouw Ammerlaan-Romeyn, de heren Belt, J. van den Berg, P. van den Berg, mevrouw 

Eekhout, de heer Van Heijningen, mevrouw Hilders, de heer Hombergen, mevrouw Hooger-

werf, de heer Houtzager, mevrouw Van Hijlckama Vlieg, mevrouw Jans, de heren Middendorp. 

Nanninga, Van Olphen, Ranner, Simon, Van der Wedden en mevrouw Ter Woorst leggen in 

handen van de voorzitter de verklaring en belofte af. 

 

02. Vaststelling agenda 

 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

 Bespreekpunten 

 

B.01. Besluit tot voorlopig continueren van de commissies en over de leden van 

deze commissies 

 

B.02. Besluit benoeming plaatsvervangende commissieleden 

 

De Verenigde Vergadering besluit conform deze voorstellen. 

 

B.03. Benoeming nieuwe commissie geloofsbrieven 

 

Volgens de regels voor de commissie geloofsbrieven maken het oudste en het jongste lid van 

de Verenigde Vergadering deel uit van de commissie. Dat zijn respectievelijk de heren Fekkes 

en Belt. 

 

Het derde lid moet worden aangewezen door het lot. Getrokken wordt nr. 24, mevrouw Hil-

ders. Mevrouw Hilders verklaart haar benoeming te aanvaarden. 

 

De voorzitter merkt op dat de commissie als eerste taak krijgt de begeleiding van de benoe-

ming van de hoogheemraden. 

 

De Verenigde Vergadering besluit conform. 

 

De voorzitter vraagt of iemand nog behoefte voelt om het woord te voeren. 

 

De heer Nanninga dankt de mensen die het mogelijk hebben gemaakt dat hij nu voor de ne-

gende keer de gelofte heeft afgelegd. 

 

Sluiting 

 

De voorzitter sluit om 9.40 uur de vergadering. 

 

 

Aldus vastgesteld in de Verenigde Vergadering van 23 april 2015 

 

 

 

de Griffier,       de Voorzitter, 

 

 

 

mevrouw H. Fobler     de heer mr. M.A.P. van Haersma Buma 


